
جدید  فصل  اول  هفته  ملی:  آرمان    
رقابت های لیگ برتر امروز و فردا در شهر های 
مختلف در حالی برگزار می شود که در دیدار 
افتتاحیه تیم های پرسپولیس و ذوب آهن به 

مصاف هم می روند. 
 کارت بازی 

کارت های بازیکنان ۶ تیمی که فردا در لیگ 
برتر مسابقه  دارند صادر و تحویل باشگاه ها 
کمیته  رئیس  زاده  حسن  ابوالفضل  شد. 
انضباطی فدراسیون فوتبال دیروز اعلام کرد: 
گر تا ۴۸ ساعت قبل از اولین بازی کارت بازی  ا
بازیکنی صادر نشود، دیگر بازیکن حق بازی 
ندارد. همین جملات کافی بود تا باشگاه ها 
برای ثبت قرارداد بازیکنان در سازمان لیگ 
و دریافت کارت ها سریع تر عمل کنند. نقل و 
انتقالات سازمان لیگ سه شنبه شب گذشته 
تا پاسی از شب مشغول ثبت قراردادها بود و 
کارت بازی بازیکنان ۶ تیمی که پنجشنبه بازی 
دارند صادر شده است. تیم های آلومینیوم 
ک، استقلال خوزستان، خیبر خرم آباد،  ارا
پرسپولیس، هوادار تهران و ذوب آهن کارت 
بازی بازیکنانشان صادر و تحویل باشگاه ها 

شده است. 
 میزبانی سرخابی ها 

بیست و چهارمین دوره رقابت های لیگ 
برتر فوتبال کشور در حالی با برگزاری دیدار 
پرسپولیس و ذوب آهن اصفهان آغاز می شود 
که سرخپوشان پایتخت به دلیل عدم آمادگی 
ورزشگاه آزادی به دلیل تعمیر و مرمت باید 
ک شود تا آنجا میزبان حریف خود  راهی ارا
باشند. پرسپولیس قصد داشت بازی هفته 
سوم مقابل فولاد خوزستان را هم در ورزشگاه 
ک برگزار کند،  یادگار امام خمینی )ره( شهر ارا
اما با توجه به آماده سازی ورزشگاه شهدای 
کرد تا  خ ها نیز تغییر  شهر قدس برنامه سر
به  سفر  ادامه  برای  تصمیمی  پرسپولیس 
ک برای میزبانی از رقیبان خود نداشته  ارا
باشد. مدیران ورزشگاه شهدای شهر قدس 
به باشگاه های استقلال و پرسپولیس قول 
گران  داده اند مشکل گیت های ورودی تماشا
و مسیر حضور زنان در روی صندلی های 
شماره گذاری شده تا پایان هفته آینده حل 
خواهند کرد تا دیگر مشکلی برای استفاده از 
این استادیوم جهت میزبانی از سرخابی های 
که  پایتخت وجود نداشته باشد. در حالی 

هر دو باشگاه استقلال و چادرملو ورزشگاه 
شهرقدس را برای میزبانی از مسابقات لیگ 
برتر معرفی کرده اند حالا برگزاری مسابقات 
هفته دوم برای آن ها دردسرساز شده است. 
که ورزشگاه های آزادی و  استقلال از آنجا 
تختی آمادگی برگزاری مسابقه را ندارند قصد 
دارد دیدارهای خانگی خود را در ورزشگاه 
شهر قدس برگزار کند. چادرملو نیز به دلیل 
آماده نبوده ورزشگاه شهید نصیری یزد، قرار 
است مسابقاتش را در تهران میزبانی کند و 
ورزشگاه شهر قدس را معرفی کرده است. حالا 
اما آبی پوشان تهرانی روز جمعه)دوم شهریور( 
در هفته دوم رقابت های لیگ برتر میزبان 
ملوان انزلی باشند و در همان روز چادرملو باید 
از شمس آذر پذیرایی کند که این همزمانی 
به چالش دو تیم تبدیل شده است. باید دید 
سازمان لیگ در نهایت در هفته دوم کدام 
بازی را در ورزشگاه شهر قدس برگزار خواهد 
کرد و کدام تیم باید ورزشگاه دیگری را برای 

خود پیدا کند؟
 VAR 

مدیر پروژه VAR در ایران اعلام کرد که 
فیفا اجازه استفاده از کمک داور ویدئویی در 
لیگ برتر را صادر کرده است. محسن حکیم 
مدیر پروژه VAR گفت: خدا را شکر تلاش 
فدراسیون فوتبال، مسئولان سازمان لیگ 
و تمام دست اندرکاران فوتبال نتیجه داد و 
فیفا به ما اطلاع داد که از امروز اجازه استفاده 
از VAR را داریم و تمام داوران فوتبال ما هم 
لایسنس گرفتند. وی ادامه داد: در هفته اول 

، دو بازی را با VAR برگزار می کنیم و  لیگ برتر
برای هفته های بعد هم آمادگی داریم در هر 
ورزشگاهی که استانداردسازی شده باشند 
بازی ها را با VAR برگزار کنیم. در حال حاضر 3 
ک، نقش جهان  ورزشگاه امام خمینی )ره( ارا
اصفهان و آزادی مجوز استفاده از VAR را 
دارند. فردا صبح هم تاییدیه ورزشگاه قزوین را 
می گیریم. حتما باید تکنولوژی در ورزشگاه ها 
کند. هر ورزشگاهی  اجرا شود و فیفا تایید 
که اعلام آمادگی کند، مشکلی برای برگزاری 

مسابقات با VAR را نداریم. 
 شماره گذاری 

باشگاه ها برای شماره گذاری ورزشگاه های 
خود سه هفته فرصت دارند. با اعلام مهدی 
محمد نبی نایب رئیس فدراسیون فوتبال 
باشگاه ها برای شماره گذاری ورزشگاه های 
خود سه هفته فرصت دارند. در جلسه مهدی 
تاج رئیس فدراسیون فوتبال به باشگاه ها 
باید صندلی های ورزشگاه ها  که  کرد  الزام 
شماره گذاری شود و هر باشگاهی تا هفته سوم 

فرصت دارد که این کار را انجام دهد. 
 پرسپولیس _ ذوب آهن

تقابل جذاب و زودهنگامی که تمام اهالی 
فوتبال علاقه ویژه ای به آن دارند، از ساعت 
۱۹: 3۰ با قضاوت بیژن حیدری برگزار خواهد 
شد. قرمزپوشان پایتخت با تغییراتی اساسی 
آماده این مصاف خواهند شد که نمونه بارز 
کادر فنی  گاریدو در رأس  آن حضور خوان 
پرسپولیس است و شخصی با تفکرات وی 
آشنایی ندارد. ذوب آهن نیز پیش از آغاز فصل 

جدید بعضی بازیکنان خود را از دست داد، اما 
کله اصلی تیم خود را حفظ  می توان گفت شا
کرده است و در واقع ربیعی با ثبات بهتری به 

مصاف رقیب پر مهره خود خواهد رفت. 
 سپاهان _ چادرملو اردکان

دوم  روز  در  اصفهان  پوشان  طلایی  
رقابت های هفته اول از ساعت ۱۹: ۱۵ و با 
ورزشگاه  در  عرب براقی  امیر  قضاوت 
اردکان  چادرملوی  میزبان  نقش جهان 
غیررسمی  به صورت  پیش تر  بود.  خواهد 
گردان  شا میزبانی  دلیل  بود  شده  اعلام 
مورایس در ورزشگاه فولادشهر ترمیم چمن 
استادیوم نقش جهان است که موجب شده 
میزبانی های این تیم به فولادشهر منتقل 

شود. 
 شمس آذر قزوین _ استقلال

یکی از جذاب ترین بازی های هفته نخست 
گردان سعید دقیقی و جواد  لیگ برتر جدال شا
نکونام است که از ساعت ۱۹: 3۰ در ورزشگاه 
سردار آزادگان قزوین و با قضاوت پیام حیدری 
به مصاف یکدیگر خواهند رفت. سعید دقیقی 
پس از یک رفت و برگشت به ملوان هدایت 
قزوینی ها را بر عهده گرفت و جواد نکونام نیز 
با عملکرد قابل توجه در بازار نقل وانتقالات 
تیمی پرمهره و هجومی را در اختیار دارد. در 
دو دیدار گذشته این دو تیم یک بار استقلال 
پیروز میدان بوده و یک جدال نیز با تساوی دو 

بر دو به پایان رسیده است. 
 برنامه 

دیدارهای هفته اول طبق برنامه زیر برگزار 
می شود: 

پنجشنبه ۲۵ مرداد ۱۴۰۳
پرسپولیس- ذوب آهن اصفهان

ملوان بندرانزلی – گل گهر سیرجان
ک استقلال خوزستان – آلومینیوم ارا

کتور تبریز مس رفسنجان - ترا
سپاهان اصفهان – چادرملو اردکان

هوادار تهران خیبر خرم آباد
نساجی مازندران- فولاد خوزستان
شمس آذر قزوین – استقلال تهران

جمعه ۲۶ مرداد ۱۴۰۳
سپاهان اصفهان – چادرملو اردکان

هوادار تهران خیبر خرم آباد
نساجی مازندران- فولاد خوزستان
شمس آذر قزوین – استقلال تهران
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شروع مسابقات فوتبال 

 آغاز ماراتن لیگ برتر 

محمد شریعتی پاسور سال های نه 
چندان دور تیم ملی والیبال ایران در 
سن ۴۶ سالگی درگذشت. شریعتی 
که سال های طولانی در کنار امیر 
حسینی و علی بهبودی، پاسورهای 
کن  تیم ملی والیبال ایران بودند، سا
اتریش بود که به دلیل سکته قلبی 

دار فانی را وداع گفت. 

گشت به  گومد رمضانف در باز   ما
بلغارستان به عنوان شهروند افتخاری 
شهر ولیکو تارنوو معرفی شد. این 
کشتی گیر روس تبار به دلیل محرومیت 
روسیه از حضور در میادین ورزشی 
تابعیت بلغارستان را گرفت و توانست 
در المپیک پاریس در وزن ۸۶ کیلوگرم 

به عنوان قهرمانی برسد. 

راستای  در  پول  لیور باشگاه 
وعده ای که شش هفته قبل به 
هوادارانش جهت ساده  کردن 
لوگوی خود داده بود، اقدام به 
تغییر نمادش کرد. از لوگوی قدیمی 
باشگاه تنها پرنده ای که در مرکز 
آن قرار داشت باقی مانده است و 

کلیت لوگو تغییر کرده است. 

ت
شــ

س نو
عک

        تغییر لوگو   پاسور سابق  شهروند 

گفتوگو

 علی چینی مدافع سابق استقلال در 
آستانه  در  تیم  این  وضعیت  خصوص 

شروع مسابقات لیگ برتر صحبت کرد. 
ل در فصل   درباره عملکرد استقلا

نقل و انتقالات چه نظری دارید؟
عملکرد  بابت  باید  همه  از  اول   
مریزاد  دست  فارس  خلیج  هلدینگ 
گفت. از زمانی که مالک باشگاه استقلال 
شده از لحاظ امکانات و حمایت مالی 
احمد  است.  کرده  خوب  را  شرایط 
عنوان  به  سمیعی  فرشید  و  شهریاری 
جواد  با  باشگاه  مدیره  هیئت  اعضای 
نکونام همکاری خوبی داشته اند. تمام 
خواسته های سرمربی تیم را درباره جذب 
و  نقل  عملکرد  کردند.  تأمین  بازیکن 
چند  با  مقایسه  در  استقلال  تی  انتقالا
سال گذشته خیلی بهتر و کامل تر بوده 
کادرفنی  است. از اینجا به بعد وظیفه 
است که هارمونی لازم را میان بازیکنان 
کند و بتواند نتایجی در حد نام  ایجاد 

استقلال بگیرد.
ل  را در   عملکرد رقبای تیم استقلا
یابی  ز ار چطور  لات  انتقا و  نقل  فصل 

می کنید؟
لیگ  ویم  می ر جلوتر  که  فصل  هر   
را  مربیگری  افتخار  می شود.  جذاب تر 
در لیگ برتر داشتم و در نفت تهران و 
استقلال بودم، هر فصل زیباتر می شود، 
چون تیم ها تلاش می کنند تا بهتر شوند. 
کتور یارگیری بسیار خوبی  در این فصل ترا
داشته، سپاهان به جوانگرایی پرداخته، 
کردند تا خود  دیگر مدعیان هم تلاش 
کنند و فصل بهتری را سپری  را تقویت 
حرفه ای  رفته ایم  جلوتر  چه  هر  کنند. 
گری بهتری را شاهد هستیم و مقررات و 
قوانینی را در نظر گرفته اند که تیم ها به 

سمت حرفه ای شدن کشیده شده اند.
ل و پرسپولیس   تیم های  استقلا
لیگ  در  ایران  نماینده  دو  بعنوان  
نخبگان آسیا نمی توانند در سه هفته 

اول لیگ برتر در تهران میزبان باشند!
امور  که  مسئولانی  تردید  بدون 
ورزشگاه ها به آنها مربوط بوده باید در 
این زمینه جوابگو باشند. خطای بزرگی 
خ داده که کل کشور درگیر مشکلات  ر
سازی  استاندارد  و  چمن  زمین 
زشگاه ها شده است. شاهد بودیم  ور
وضعیت افتضاح زمین چمن ورزشگاه 
آبروریزی شده و  باعث  نقش جهان 
ع را  رئیس فدراسیون هم این موضو
که دو تیم اول  گفت. خیلی بد است 
ج  فوتبال ایران ناچار هستند در خار
از تهران میزبان حریفان خود باشند 
ج از  که خار کنند  و در شرایطی بازی 
قاعده همیشگی بوده. نباید اتفاقاتی 
زشگاهی  ور ما  پایتخت  که  افتاد  می 
نداشته باشد که استقلال و پرسپولیس 
در آن میزبانی کنند و این اتفاق ناشی 
از بی تدبیری مسئولان ورزشگاه های 

آزادی و تختی است.  

چینی: 
   هر فصل که 

 جلوتر می رویم 
لیگ جذاب تر می شود

  پولادگر: ۶۵ ورزشکار  
 از ایران در پارالمپیک 

حضور دارند 
تسنیم: سید محمد پولادگر سرپرست 
کاروان ایران در پارالمپیک 2۰2۴ پاریس، 
کمیته  محل  در  که  خبری  نشست  در 
ایران  وان  کار اعزام  پیرامون  پارالمپیک 
برگزار شد، اظهار داشت: در ابتدا موفقیت 
وان ایران در المپیک پاریس و ارتقاء  کار
همه  به  را  قبل  دوره  به  نسبت  جایگاه 
زشکاران و مربیان تبریک  مسئولان و ور
بازی های  المپیک،  از  بعد  می گویم. 
پارالمپیک برگزار می شود و روز 7 شهریور 
مراسم افتتاحیه خواهد بود. البته برخی از 
مسابقات زودتر آغاز می شود. کاروان ایران 
وز دوم شهریور ماه به پاریس اعزام  هم ر
می شود. وی افزود: ما در ۱۰ رشته موفق 
ویداد  به کسب سهمیه شدیم و در این ر
حضور داریم. پارالمپیک پاریس با حضور 
برگزار خواهد  22 رشته  و در  کشور   ۱۸۴
شد. در پنج رشته بانوان حضور دارند و 
خواهند  اعزام  زشکار  ور  ۶۵ ع  مجمو در 
وز در  ۱۱ ر شد. این دوره از بازی ها طی 
2۰ ورزشگاه و سالن برگزار می شود و ۴۴۰۰ 
ورزشکار در آن شرکت می کنند. همه کاروان 
در همان روز دوم اعزام می شوند، به دلیل 
ژه افتتاحیه حضور خوبی  اینکه هم در ر
البته  باشیم.  داشته 
آنهایی که مسابقاتشان 
تمام می شود، در یک 
مرحله برمـــــــــــی گردند. 
کرد:  پولادگر تصریــــــح 
وان فرزندان  کار نام 
ایران و شعار کاروان 
ایثار  ایمان،  نیز 
افتــــــــخار  و 

اســـــــت.

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
گذاری باشگاه پرسپولیس    تسنیم: پس از رسمی شدن وا
به کنسرسیوم بانک ها، حالا احتمال تغییرات در هیات مدیره 
گذاری باشگاه  این باشگاه نیز قوت گرفته است. پروسه وا
کنسرسیومی از بانک ها در نهایت روز سه  پرسپولیس به 
شنبه گذشته به سرانجام رسید تا رسماً این باشگاه در اختیار 
کنسرسیومی متشکل از شش بانک قرار بگیرد. شنیده ها 
کی از آن است که به احتمال زیاد اولین  در این خصوص حا
جلسه کنسرسیوم بانک ها برای برنامه ریزی درباره باشگاه 
پرسپولیس، هفته آینده برگزار خواهد شد و احتمالا در ادامه 
تغییراتی نیز در هیات مدیره این باشگاه رخ خواهد داد. بانک 
شهر 3۰ درصد، بانک های تجارت و ملت )هر کدام 2۰ درصد( و 
بانک های صادرات، اقتصاد نوین و رفاه )هر کدام پنج درصد( 
سهام باشگاه پرسپولیس را در اختیار دارند. ۱۰ درصد دیگر نیز 
گذار شده و پنج  پیش از این از طریق فرابورس به هواداران وا
درصد باقیمانده همچنان در اختیار وزارت ورزش خواهد بود. 

بیــنالمــلل
که تنها سه روز از قهرمانی فنرباغچه در  در حالی   
سوپرجام ترکیه می گذشت، شادی حاصل از این دستاورد 
خیلی زود برای هواداران تیم شهر استانبول رنگ باخت. 
گردان مورینیو که در دور رفت دور سوم مرحله مقدماتی  شا
2 بر یک مغلوب لیل شده بودند، در دور برگشت برابر حریف 
فرانسوی خود به نتیجه ای بهتر از تساوی یک - یک دست 
پیدا نکردند و به این ترتیب از صعود بازماندند. نکته تلخ 
گردانش این بود که آنها در  ماجرا برای آقای خاص و شا
کیت بازیکن  دقیقه ۱+۹۰ به لطف گل به خودی بافوده دیا
لیل به جبران شکست بازی رفت امیدوار شدند و حتی ۱۰ 
نفره شدن حریف با اخراج یکی از بازیکنانش در دقیقه ۱۰۹ راه 
را برای میزبان ترکیه ای هموارتر کرد، اما درست دو دقیقه به 
پایان وقت  های اضافی، جاناتان دیوید گل تساوی را از روی 
نقطه پنالتی برای لیل به ثمر رساند و نقشه های مورینیو را 
نقش برآب کرد. مورینیو پس از شکست تیمش برابر لیل 
طبق معمول سعی کرد با ایراد گرفتن از شرایط موجود، تمرکز 
کامی خود و تیمش بردارد. او گفت: ما از  رسانه ها را از روی نا
نظر اقتصادی باختیم، چون مسلماً لیگ قهرمانان و حضور 
در آن درآمدی قابل توجه را به باشگاه  ها می رساند و ما هم 
فرصت بازی مقابل بهترین تیم های دنیا را از دست دادیم. با 
اینکه ما نمی توانستیم قهرمان لیگ قهرمانان شویم و هرگز به 
کنون به لیگ اروپا می رویم  فینال آن هم نمی رسیدیم، هرگز، ا
گرها تعیین کننده هستند. بماند،  و در لیگ اروپا هم اما و ا
نمی خواهم بیشتر از این حرف بزنم. ترجیح می دهم که به 
گر بتوانیم در لیگ اروپا  کتفا کنم. با این وجود ا گرها ا همین ا
گرها بگذارند شاید بشود  گر ها و ا گر ها و ا خوب کار کنیم و ا
گرها از من نخواهید چیزی  کاری کرد. فعلاً بیشتر از این ا

بگویم، چون نمی خواهم خودم را به دردسر بیندازم. 
 

طلایالمپیکسارویپسگرفتهمیشود؟
پاریس  المپیک  در  ارمنستان  کاروان   
و  نقره  سه  تنها  و  ماند  طلا  مدال  بدون 
اما مسئولان ورزشی  کرد  کسب  برنز  یک 
ارمنستان به نتیجه فینال آرتور آلکسانیان و 
محمد هادی ساروی اعتراض دارند. کمیته 
ارمنستان خواستار بررسی  المپیک  ملی 
این مبارزه شده است. در  نتیجه فینال 
فینال وزن ۹7 کیلوگرم الکسانیان به مصاف 
محمدهادی ساروی رفت. زمانی که ساروی 
3 بر یک پیش افتاد، سرمربی الکسانیان 
درخواست چلنج داد، اما داوران متوجه 
تخلف نشدند در نتیجه امتیاز دیگری به 
ساروی داده شد و در نهایت او با نتیجه 
۴ بر یک پیروز شد. الکسانیان بلافاصله 

ابراز ناراحتی کرد و پس از فینال گفت: برای 
مدال طلا به اینجا آمدم، اما همه دیدید 
که در جریان مبارزه من چه اتفاقی افتاد. 
در یکی از صحنه ها کشتی گیر ایرانی با هر 
ج از تشک کشتی  دو پا به طور کامل به خار
رفت و من از مربیان خواستم که چلنج کنند 
چون در آن صورت باید یک امتیاز به من 
تعلق می گرفت، اما به جای آن دو امتیاز به 
کشتی گیر ایرانی تعلق گرفت. مطمئنم یک 
امتیاز باید از آن من باشد. کمیته المپیک 
ارمنستان بلافاصله وارد ماجرا شد و مصمم 
کشور شد. اولین  کسب طلا برای این  به 
شکایت به فدراسیون جهانی کشتی ارسال 
شد. کارن گیلویان معاون وزیر ورزش این 

کشور گفت: منتظر پاسخ کتبی هستیم که 
المپیک  ملی  کمیته  درخواست  ضمیمه 
ارمنستان به مراجع مربوطه شود. با این 
کشتی درخواست  حال، اتحادیه جهانی 
تجدید نظر را رد کرد و کار داوران در فینال را 
درست تشخیص داد. داستان می توانست 
به همین جا ختم شود، اما الکسانیان پس 
از ورود به وطن خود به خبرنگاران گفت که 
آماده است تا پایان این شکایت را پیگیری 
گفت فرصت برای تجدید نظر در  کند. او 
این تصمیم وجود دارد. قهرمان المپیک 
ریو 2۰۱۶ توضیح داد که همه چیز به وضوح 
اتحادیه  است.  مشاهده  قابل  ویدئو  در 
نمی پذیرد  را  ما  شکایت  کشتی  جهانی 

چون چگونه می تواند گناه خود را بپذیرد؟ 
ما به IOC شکایت خواهیم کرد. ویدئو را 
کارشناسان  بگذارید  داد.  خواهیم  ارائه 
آرتور  کیست.  با  کنند و بگویند حق  نگاه 
الکسانیان نمی تواند بگوید که آیا تا المپیک 
 . لس آنجلس به کارش ادامه می دهد یا خیر
آرتور 32 سال دارد و در طول دوران حرفه ای 
خود مدال های زیادی کسب کرده است. از 
جمله پنج قهرمانی در مسابقات جهانی، 
هفت قهرمانی در مسابقات قهرمانی اروپا 
و چهار مدال المپیک: طلا ریو 2۰۱۶، نقره 
کنون نقره  توکیو 2۰2۰، برنز لندن 2۰۱2 و ا
دیگری در پاریس که او می خواهد آن را به 

طلا تبدیل کند.

عذرخواهی مهدی تاج نبش قبر بود 

  مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال از استقلال بابت 
اشتباه داوری در دیدار پرسپولیس و مس رفسنجان در هفته 
پایانی بیست و سومین دوره لیگ برتر عذرخواهی کرده است. 
عذرخواهی در مملکت ما مرسوم نیست. کسانی که چه در 
بُعد سیاسی چه در بُعد ورزشی اشتباهات فاحش کردند 
گر اشتباه منجر به  رسم نیست که عذرخواهی کنند حتی ا
مرگ شده باشد. عذرخواهی رئیس فدراسیون تازگی دارد. 
به نظرم چنین کاری نبش قبر بود، چون همه چیز تمام شده 
بود. تیم قهرمان مشخص شده و جام قهرمانی را گرفته بود. 
عذرخواهی تاج خیلی سوال برانگیز بود و مسائل زیادی 
پشت این عذرخواهی پیش می آید. ممکن است تیمی که 
حذف شده با یکی دو اشتباه داوری حذف شده باشد. 
اشتباه تأثیرگذار داوری در هفته پایانی با اشتباه هیچ کدام 
از هفته ها فرقی ندارد، چون هر امتیازی از تیمی کسر شود 
در سرنوشت آن تیم تأثیر گذاشته است. نمی دانم دلیل 
عذرخواهی تاج چه بوده و حتماً دلیلی برای خود داشت 
که تصمیم به عذرخواهی کردن گرفت. در مجموع در یکی 
دو سال اخیر اشتباهات داوری خیلی زیاد بود و تیم هایی 
بودند که منفعت بردند و در مقابل تیم هایی بودند که متضرر 
شدند. اینکه همه تیم ها از اشتباهات داوران منتفع و متضرر 
شدند حرف غلطی نیست ولی در کل تیم هایی بودند که 
نفع بیشتری بردند و تیم هایی ضررشان از نفع شان بیشتر 
بوده است. یکی از دلایل اصلی اشتباهات داوری به خود 
فدراسیون برمی گردد. بعد از چندین سال فقدان سیستم 
کمک داور ویدئویی حس می شود، در حالی که به دفعات 
ح شد و هر بار با  جای خالی VAR در فوتبال ایران مطر
توضیحاتی که مشکل را حل نکرد موضوع نصب دستگاه 
VAR در ورزشگاه ها به تأخیر افتاد. امسال هم که تصمیم 
ورزشگاه ها  استفاده شود  این سیستم  از  تا  گرفته شده 
استاندارد نیستند و تیم ها نمی دانند در کدام ورزشگاه بازی 
می کنند. یک بازی برای تیم ملی داریم و فدراسیون نمی داند 
در کدام ورزشگاه آن را برگزار کند. اول نام یک ورزشگاه به 
جای آزادی معرفی می شود و بعد ناچار به تغییر ورزشگاه 
می شوند. ورزشگاهی که زمین چمن مطلوبی دارد هم کمبود 
گر بنا به عذرخواهی باشد خیلی موارد  هتل بین المللی دارد. ا
وجود دارد که باید بابت آنها عذرخواهی شود. از طرفی هر 
مسابقات مسئول برگزاری دارد و مسابقات لیگ برتر زیرنظر 
سازمان لیگ برگزار می شود و این سازمان رئیس دارد. هرچه 
بوده نبش قبر بی موقعی از سوی تاج صورت گرفت و اینکه چه 
هدفی را دنبال می کرده نمی دانم. ضمن اینکه برای اولین بار 
بود می دیدیم یکی از مسئولان فوتبالی عذرخواهی می کند. 
این موضوع می تواند تبعات داشته باشد و مسائل مهم تری 
داشتیم که نیاز به عذرخواهی داشت. عذرخواهی پس از 
یک بازی که نتیجه آن دو ماه قبل مشخص شده چیزی 
را عوض نمی کند. شاید مرهمی باشد، اما چنین حرکتی 
ایجاد یک سری توقع ایجاد می کند. در آینده انتظار تکرار 

عذرخواهی برای دیگر تیم ها شکل می گیرد. 

رسولکربکندی
کارشناسفوتبال

مدیرعامل  اولیایی  سیدمحمدکاظم   
اسبق باشگاه استقلال تهران گفت: در دنیای 
فوتبال مدرن امروزی دیگر چمن مصنوعی 
ح نیست بلکه از چمن های  و طبیعی مطر
چیپلیک ایمپلنت برای ورزشگاه های فوتبال 
استفاده می کنند و جای تأسف دارد که در 

این شرایط قرار گرفته ایم. 
 مشکلات اساسی 

سید محمدکاظم اولیایی در گفت وگو با 
میزان، ضمن اشاره به اینکه در کم تر نقاط 
دنیا شاهد اشکالات اساسی و پایه در حوزه 
زیرساختی فوتبال هستیم، اظهار داشت: ما 
نمی توانیم که امورات ورزشگاه ها و مسابقات 
و  بدهیم  تحویل  دیگر  سازمان  یک  به  را 
تشکیلات برگزارکننده را در اختیار سازمان 
کنون ورزشگاه ها در  دیگری! وی اضافه کرد: ا
اختیار شرکت توسعه و تجهیز در وزارت ورزش 
است و متولی برگزاری مسابقات فدراسیون 
فوتبال است و در اصل صاحب کار امورات 
اولیایی  باشند.  باشگاه ها  باید  ورزشگاه 

ضمن ابراز نگرانی از شرایط موجود، تصریح 
کرد: این معضل در کشور باید حل شود و باید 
زمین ها و ورزشگاه ها را به باشگاه ها بدهیم و 
از آن ها در قبال این کار مسئولیت بخواهیم 
تا بر امورات ورزشگاه هایشان تسلط و نظارت 

کافی داشته باشند. 
 درگیر چمن هستیم! 

کید بر اینکه از نظر تکنولوژی چمن  وی با تأ
ح کرد:  فوتبالی در دنیا عقب هستیم، مطر
دیگر چمن مصنوعی و طبیعی در دنیا مطرح 
نیست. دنیا از چمن های چیپلیک ایمپلنت 
برای ورزشگاه های فوتبال استفاده می کند؛ 
یعنی در بحث چمن دنیای فوتبال دو ورژن 
جلوتر رفته است اما ما هنوز درگیر چمن 
زمان چهل سال پیش هستیم! مدیرعامل 
علت  داد:  ادامه  استقلال  باشگاه  اسبق 
اصلی آن این است که دولت و وزارت ورزش 
وظیفه ای در این زمینه برای خودش قائل 
هم  کافی  اعتبارات  آن  بر  علاوه  و  نیست 
ندارد و فدراسیون فوتبال نیز اختیار ندارد 

و صاحب کار نیست تا این کار را انجام دهد و 
در ادامه باشگاه ها نیز ابزار حل مشکل را در 
اختیار ندارند که باید تلاش کنیم مسئولیت 
برعهده باشگاه باشد تا به ابزار حل مشکل 

نیز برسند. 
 ارتباط سه گانه 

وی در رابطه با ارتباط سه گانه میان وزارت 
فوتبال  باشگاه های  و  فدراسیون  ورزش، 
در حوزه زیرساختی فوتبال بیان کرد: این 
مشکل مسئولیتی را بالاخره دولت ها باید 
کنند؛ ما باید ورزشمان باشگاه محور  حل 
! این مشکل قابل حل  باشد نه دولت محور
است اما نمی خواهند؛ یا قدرت تشخیص 

ندارند یا قدرت اجرا ندارند. 
 وزیر جدید 

کیومرث  گفت:  وی هم چنین در ادامه 
هاشمی ثبات خوبی ایجاد کرده و عملکرد 
گر قرار باشد همین روال  خوبی داشت و ا
ادامه داشته باشد و هاشمی در وزارت نباشد، 
بهترین گزینه همین احمد دنیامالی است زیرا 
وی در ورزش بین الملل و کنفدراسیون های 
گاهی و اطلاعات  بین المللی حضور داشته و آ
جو  با  و  دارد  باشگاهی  ورزش  از  بالایی 

سیاسی  چون  و  آشناست  نیز  فدراسیون 
است نسبت به موضوعات کلان نگر است و 
من با دید بسیار مثبت به حضور ایشان در 
کشور نگاه می کنم. اولیایی  سکان ورزش 
افزود: کیومرث هاشمی تقریباً یک سال در 
سکان وزارت ورزش حضور داشت و آرامش 
کرد و  بسیار خوبی به ورزش ایران تزریق 
کارهای بزرگی انجام داد و جای دارد از او 
تشکر کنیم و امیدوار باشیم احمد دنیامالی 
همین روال خوب را ادامه دهد و در کنار آن 

تغییرات اساسی نیز ایجاد کند. 
 قهرمانی استقلال 

در  استقلال  باشگاه  اسبق  مدیرعامل 
رابطه با وضعیت باشگاه سابق خود و با اشاره 
به عملکرد خوب استقلال در حوزه نقل و 
بهانه ای  هیچ  دیگر  کرد:  کید  تأ انتقالاتی 
برای قهرمان نشدن استقلال وجود ندارد. 
کاستی در باشگاه وجود ندارد  کم و  هیچ 
قهرمان  امسال  استقلال  باشگاه  گر  ا و 
نشود، حقیقتاً باید جواد نکونام و کادر فنی 
کنون  پاسخگوی آن باشد. وی ادامه داد: ا
بهترین شرایط ۴۵ سال گذشته برای باشگاه 

استقلال فراهم شده است. 

اولیایی: هنوز درگیر چمن های ۴۰ سال پیش هستیم! 


